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En adreçar-me novament a vosaltres per a 
complir l’encàrrec, amb el qual m’ha honorât el 
Conseil, de resumir els résultats del darrer exer- 
cici de la Mutual Mèdica, em crec en el deure 
de fer precedir l’acostumada relació de dades i 
xifres estadistiques d’unes breus consideracions 
que situïn exactament a la Mutual Mèdica en 
el seu moment actual i que donin una idea de 
la prosperitat d ’aquesta Institució i de la sol- 
vència econòmica i tècnica.

Certament que per als companys que vulguin 
examinar detingudament les xifres consignades 
en aquesta Memòria i en les deis anys anterior?, 
no és necessari fer cap consideració per a comen
tar o explicar les dades que se’n desprenen, car 
la marxa de la Mutual ha estât prou normal i 
prou clara perqué pel sol examen d ’aquel les xi
fres, hom tregui la convicció absoluta no sola- 
ment de la sòlida garantia que sota tots els as- 
pectes ofereix la nostra Entitat, sinó, ádhuc de 
l’economia evident de la nostra forma de pre- 
visió.

Però, coni sigui que no tots els socis exami
nen amb prou atenció aqüestes dades que el Con
seil té cura de resumir cada any, creiem necessa
ri, per tal d’aclarir conceptes equivocáis que no 
tenen altre fonament que el que es forma d’una 
impressió momentània, fer algunes consideracions
i establir algunes deduccions que portin a tots 
vosaltres la convicció que té el Conseil Adminis- 
tratiu de la marxa perfectament regular de la 
Mutual.

El mes de maig de l’any 1921 es constituí el 
primer Grup d’Invalidesa, de manera que fa 13 
anys que là nostra Mutual actua. Després d ’a- 
quest periode de temps, podem ja  treurer con
clussions dels résultats obtinguts.

En l’aspecte de la solvènçia econòmica de la 
Mutual, no creiem necessari fer cap comentari, 
car tots coneixeu la importància dels fons de la 
Mutual que son en definitiva unes reserves més 
que suficients per tôles les contingències prévi
sibles- Fem ünicament l’afirmaciô de que durant 
aquests 13 anys d’existència ni en un sol mo
ment, ni per un sol cas ha estât précis recórrer 
a utilitzar aquests fons els quais continuen acu- 
mulant-se sense que per ara es vegi la possibili- 
tat d ’haver-ne de disposar.

Hem sentit criteris favorables a limitar l’aug- 
ment d’aquests fons i àdhuc hem sentit també 
opinions (partidàries de reduir-los per entendre 
que dificilment arribaran a èsser utils a la col- 
lectivitat mutualista mèdica. No volem discutir 
aquestes opinions i les esmentem simplement per 
a demostrar Testât d ’opiniô que comprèn clara- 
ment que avui la Mutual té una solvènçia eco
nòmica més que suficient.

La part que cal controlar continuament i a la 
que ens volem referir d ’una manera especialissi- 
ma és el que es refereix al cost de la nostra 
previsió. Ja  és sabut que la veritable solvènçia 
de les Mutualitats radica en el fet de què el cost 
dels subsidis, o sigui el valor de les prorrates a 
pagar, sigui assequible a la potencialitat econò
mica del soci que ha de pagar-les. En altres ter
mes que les prorrates no resultin excessivament 
elevades per defectes d’administraciô, d’organit- 
zació o per excès en els riscos.

Altre factor principal per la solvènçia d’una 
mutualitat és la renovaciô constant de socis i el 
sosteniment o milloració del promig generai d’e- 
dat dels mutualistes.

Aquests extrems, doncs, son els que ens inte
ressa fer remarcar d ’una manera especial com a 
comentari a les xifres que després us detallarem.

És evident que després de 13 anys de funcio- 
nament el cost de les prorrates de la Mutual és


